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REFERAT AF BESTYRELSESMØDE 

DATO 7. februar 2023 

TIDSPUNKT 16.30-18.00 

STED Biblioteket i Rønne, mødelokale 1 

DELTAGERE Lars Jørgensen, Elisabeth Rasmussen, Kasper Johansen, Mogens 
Olsen, Jeppe Munk Rebsdorf, Nikolaj Fjellerad, Thomas Garfort, 
Jeannett Tankred, Sofie Christiansen og Andreas Grosbøll 

AFBUD Lars, Elisabeth, Thomas, Jeannett, Jeppe 
 

DAGSORDEN 

1) Formalia 

Godkendelse af dagsorden og referat fra sidste møde. 

Referat: Begge dele godkendt. 

2) Nyt fra 

- formanden 

- partikontoret 

- regionen 

- landsledelsen 

- øvrigt 

Referat: Andreas blev desværre syg til det første møde omkring planlægningen af 

1. maj. Der er endnu ikke kommet referat fra mødet, men der er indkaldt til et nyt 

møde. Mogens tager stafetten herfra. 

3) Forberedelse af generalforsamlingen 

Der skal være styr på de praktiske forhold omkring generalforsamlingen: 

Forplejning, tilmelding, indkaldelse med videre. For de enkelte punkter se 

vedhæftede bilag (2). 

Drøftelse af udkast til beretninger, forslag til vedtægtsændringer samt politisk 

udtalelse. 

./. BILAG: 

BILAG 2 Generalforsamlingen 

BILAG 3 Udkast til bestyrelsens beretning 

BILAG 4 Forslag til vedtægtsændringer 

BILAG 5 Forslag til politisk udtalelse 
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Referat: Andreas udsender dagsorden senest onsdag. Deadline for tilmelding 

sættes til tirsdag kl. 10.00. Der er kun tilmelding til forplejning. Rasmus undersøger 

mulighed for, at kokke-hovedforløb laver mad. Hvis det ikke er muligt, bliver det 

boller med ost og kage. Hvis det bliver modellen med mad fra kokke-uddannelsen, 

er spisningen fra kl. 18.00. 

Jeppe er kandidat til bestyrelsen eller som suppleant. Det samme er Rasmus. 

Andreas forhører sig hos et par andre, som tidligere har ytret interesse for at stille 

blive aktive. Der er tvivl om Jeannetts tidligere tilkendegivelse om gerne at ville 

være suppleant. Andreas følger op på det. 

Der skal også et punkt med til valg af stedfortræder til landsledelsen, da Thomas 

har trukket sig. 

Beretningen blev godkendt, forslag til vedtægtsændringerne blev godkendt efter 

nogle justeringer og udkast til politisk udtalelse blev godkendt. 

Regnskabet er godkendt af revisor, og der er nikket tik udkast til budget på sidste 

bestyrelsesmøde. Kontingent foreslås fastholdt. 

4) Forberedelse af medlemsmøde 28. marts 

Medlemsmødet om kulturpolitik er flyttet til den 28. marts. Planen for 

arrangementet er, at: 

• Museumsdirektør, Jacob Bjerring Hansen, kommer med et oplæg om 

forholdene for kulturinstitutionerne på Bornholm. 

• En udøvende kunstner kommer med et oplæg om, hvordan vilkårene for at 

arbejde med kunst er i dag. 

• Esben Ørberg, formand for SFS kulturpolitiske udvalg, samler op med 

perspektiver på en kulturpolitik for SF. 

Herimellem medlemsdebat. 

Referat: Der var opbakning til planen. Der serveres sandwich mellem bestyrelses- 

og medlemsmødet. 

5) Politiske debat 

Som aftalt på sidste bestyrelsesmøde, så vil der være et punkt fra den aktuelle 
kommunalpolitiske dagsorden til drøftelse på bestyrelsesmøderne herefter. Denne 
gang er udvalgt to (sammenhængende !?) punkter fra dagsordenen til mødet i 
Social- og Sundhedsudvalget den 30. januar: Behandlingen af 
Folkesundhedsstrategien for Bornholm 2023-25 og tilbud om sundhedstjek til 
medarbejdere i Bornholms Regionskommune. 

En politisk drøftelse om dette emne kan tage udgangspunkt i opfattelsen af 
sundhed, perspektivet og opfattelsen af borgeren/medarbejderen. Endvidere er 
spørgsmål om perspektivet på medarbejderne som arbejdskraft og ledelsesretten 
relevante tematikker i forhold til sundhedstjekket. 

./. BILAG: 
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BILAG 6 Folkesundhedsstrategi 
BILAG 7 Tilbud om sundhedstjek til BRKs medarbejdere 

Referat: Der var en drøftelse, hvor ideen bag sundhedstjekket af alle kommunens 
medarbejdere ikke vandt gehør. Det blev set som løftede pegefingre, hvad der ikke 
nødvendigvis tænkes at have positiv effekt. Den meget individualistiske tilgang til 
sundhed blev også kritiseret. Hvis BRK som arbejdsplads ønsker sundere 
medarbejdere, kan det overvejes at tilbyde sundhedsfremmende tiltag. 

Der var opbakning til, at Andreas på vegne af SF Bornholm, lavede en udmelding på 
det. 

6) Eventuelt 

Intet. 

Årsplanen blev korrigeret under et andet punkt, og er vedhæftet her. 

 

for referatet, 

Andreas 


